



# 聖大-江瀚細胞營養 與健康研發院開幕典禮曁 首屆細胞健康研究國際論壇

OPENING CEREMONY OF "USJ-KONG HON ACADEMY FOR CELLULAR NUTRITION AND HEALTH" AND "THE FIRST CELLULAR HEALTH RESEARCH SYMPOSIUM"

2024.4.17

聖若瑟大學青洲校舍 USJ ILHA VERDE CAMPUS

# 節目揚刊

**PROGRAMME** 

## 聖大一江瀚細胞營養與健康研發院開幕典禮

17:15

Future R&D Prospect

	IND 百 民	ND HEALTH	
10:00	儀式開始 Ceremony Starts		
10:05	介紹嘉賓 Introduction of Distinguished Guests		
10:10	聖大校監澳門教區李斌生主教致歡迎辭 Welcome Speech by the Chancellor of USJ, the Bishop of Macau, The Most Rev'd Stephen Lee Bun-Sang		
10:15	聖大麥侍文校長頒授聘書 Appointment ceremony by the Rector of USJ, Rev'd Professor 名譽院長:潘迎捷教授   聯席院長:何鍾建教授   聯席院長及特聘研究員:江瀚博式劍飈教授   特聘副教授:徐維娜副教授、張京副教授   特聘研究員:馬正馳博士 Honorary Dean: Professor Yinjie Pan   Co-Dean: Professor Jacky Ho   Co-Dean & Guest Professor: Professor Changbin Chen, Professor Huijuan Shi, Professor Jiank Guest Associate Professor: Associate Professor Weina Xu, Associate Professor Jin Guest Research Fellow: Doctor Zhengchi Ma, Doctor Yan Li Guest Assist Research Fellow: Doctor Luo Zhen	士│特聘教授:陳昌斌教授 、李豔博士│特聘助理研究 Guest Research Fellow: Do iong Xu, Professor Jianbia	員:羅振博士 octor Hon Kong
10:25	首個校企研發合作成果發佈 I <sup>st</sup> Collaborative Research Results by USJ and Kong Hon Biomedicine		
10:30	葡萄牙天主教大學校長Isabel Gil教授致祝賀辭 (線上) Congratulatory Speech by the Rector of the Catholic University of Portugal, Professor Isabel Gil (Online)		
10:35	澳門特別行政區社會文化司歐陽瑜司長代表 教育及青年發展局代局長 丁少雄 致祝賀詞 Congratulatory Speech by the Representative of the Secretary f Acting Director of Education and Youth Affairs Bureau, Mr. Ter		Culture of Macao S.A.R.
10:40	剪綵儀式 Ribbon Cutting Ceremony		
10:45	儀式完滿結束 Ceremony Concluded		研討會詳細流程 Programme
	表 研 究 國 際 論 壇  JLAR HEALTH RESEARCH SYMPOSIUM  Auditório Centenário de Fátima	教學樓四樓學術會議 Academic Building 4/F Sena	
11:00	聖大一江瀚細胞營養與健康研發院揭幕儀式 Unveiling Ceremony of USJ-Kong Hon Academy for Cellular Nutrition and Health	主持人 Moderator	主講人 Keynote Speaker
11:05	研討會一 Session 1	—————————————————————————————————————	任發政院士 Professor Fazheng Ren 王大宏秘書長
12:10	生物科技營養及生物醫學發展 Biotech Nutrition and Biomedical Development	Emcee	Mr. Dahong Wang 潘迎捷教授 Professor Yinjie Pan
13:30	研討會二 Session 2 KB-120細胞營養與人類健康技術研究與產品研發		徐建雄教授 Professor Jianxong Xu 陳昌斌教授
- 14:45	Research and Development of KB-120 Cell Nutrients related Technologies and Products for Human Health	Professor Winnie Shum	Professor Changbin Chen 馬正馳博士 Doctor Zhengchi Ma
15:00 - 16:15	研討會三 Session 3 KB-120細胞營養在生物醫學中的應用 Applications of KB-120 Cell Nutrition in Biomedicine	岑慧枝教授 Professor Winnie Shum	李艷博士 Doctor Yan Li 羅振博士 Doctor Zhen Luo
16:15 -	研討會四 Session 4 未來研發展望	何鍾建教授 Professor Jacky Ho	*討論環節嘉賓* 張永蓮院士* Professor Yonglian Zhang

江瀚博士 Doctor Hon Kong

### 主講嘉賓及特聘學術團隊介紹

# INTRODUCTION OF KEYNOTE SPEAKERS & GUEST ACADEMICS



#### 張永蓮院士

中國科學院院士、分子內分泌學家、中國科學院生物 化學與細胞生物學研究所研究員、博士生導師。主要 從事雄性激素對真核基因轉錄調控機制研究及睪丸生 精過程中及附睪對精子成熟過程中的基因表現程序的 調控。

Academician Yonglian Zhang, academician of the Chinese Academy of Sciences, molecular endocrinologist, researcher at the Institute of Biochemistry and Cell Biology, Chinese Academy of Sciences, and doctoral supervisor. She is mainly engaged in research on the regulation mechanism of eukaryotic gene transcription by androgens and the regulation of gene expression programs during testicular spermatogenesis and epididymis on sperm maturation.



#### 任發政院士

中國工程院院士、乳品科學與工程專家、中國農業大學食品科學與營養工程學院教授、博士生導師、功能 乳品教育部北京市共建重點實驗室主任、河南省中原 食品實驗室主任,長期從事乳品科學與工程研究。

Academician Fazheng Ren, academician of the Chinese Academy of Engineering, an expert in dairy science and engineering, professor at the School of Food Science and Nutritional Engineering at China Agricultural University, doctoral supervisor, director of the Beijing Key Laboratory of Functional Dairy co-constructed by the Ministry of Education, and director of the Zhongyuan Food Laboratory of Henan Province. He has been engaged in dairy science and engineering research for a long time.



#### 王大宏秘書長

中國保健協會市場工作委員會秘書長、營養健康市場 智庫 — 庶正康訊創始人。

Mr. Dahong Wang, Secretary General of the Marketing Committee of China Healthcare Association, Founder of the Nutritional Health Market Think Tank -Shuzheng Kangxun



#### 潘迎捷教授

上海海洋大學首任校長、中國食品學會會士、中國食品學會名譽副理事長、上海食品學會名譽理事長、博 十中遵師。

Professor Yingjie Pan, the first Rector of Shanghai Ocean University, Fellow of the Chinese Food Society, Honorary Vice President of the Chinese Food Society, Honorary President of the Shanghai Food Society, and doctoral supervisor



#### 江瀚博士

KB-120技術研究計畫發起人、註冊國際高級 營養師、國際氧化還原生物與醫學會會員、上海交大 博士後合作導師。

Dr. Hon Kong, project initiator of KB-120 technology research, registered international senior dietitian, member of the International Society of Redox Biology and Medicine (ISRBM), and post-doctoral co-advisor at Shanghai Jiaotong University.



#### 何鍾建教授

聖若瑟大學健康科學院院長、澳門社會發展研究中心 總監、獲頒國際金匙榮譽學會傑出青年學者、聯合國 中國責任管理教育與可持續發展研究院 ESG 創新中 心專家委員。

Professor Jacky Ho, Dean of the Faculty of Health Sciences, Director of Macao Observatory for Social Development, A life-time member in the Golden Key International Honour Society and an appointed expert member in the China Institute for Responsible Management Education and Sustainable Development ESG Innovation Centre.



#### 徐建雄教授

KB-120技術研究計畫共同發起人、KB-120技術產品應用研究首席科學家、美國國立衛生研究院(NIH)細胞生物學實驗室訪問學者、上海交通大學博士生 導師。

Professor Jianxiong Xu, Co-initiator of the KB-120 technology research project, Chief Scientist of KB-120 technology product application research, Visiting Scientist of the National Institutes of Health (NIH) Cell Biology Laboratory, doctoral supervisor of Shanghai Jiaotong University.



#### 戴劍飈教授

美國新奧爾良大學電子工程與應用科學博士、 KB-120可穿戴智慧設備研發首席科學家、上海交通 大學教授、上海市資訊化企業家協會會長。

Professor Jianbiao Dai, Ph.D. of Electronic Engineering and Applied Science University of New Orleans, Chief Scientist of KB-120 Wearable Smart Devices R&D, Professor of Shanghai Jiaotong University, President of Shanghai Informatisation Entrepreneurs Association.



#### 施慧娟教授

KB-120技術產品臨床研究首席科學家、上海市生醫技術研究院研究員、訪問學者、博士生導師。

Professor Huijuan Shi, KB-120 technology product clinical research chief scientist, researcher of Shanghai Institute of Biomedical Technology (SIBT), visiting scholar, and doctoral supervisor.



#### 陳昌斌教授

美國內布拉斯加州立大學林肯分校植物病理學博士。中國科學院上 海巴斯德研究所研究員、教授、博士生導師。在中科南京生命健康 高等研究院、蘇州大學巴斯德學院及復旦大學附屬華山醫院擔任兼 職教授,2017年獲中科院分子病毒與免疫重點實驗室年度創新獎。

Professor Changbin Chen, Ph.D. in Biological Sciences, The University of Nebraska-Lincoln, USA. Principal Investigator and professor of Shanghai Institute of Immunity and Infection, Chinese Academy of Sciences, doctoral supervisor. Adjunct Professor of Nanjing Advanced Academy of Life and Health, Pasteurien College of Soochow University, and Huashan Hospital, Fudan University. In 2017, he won the Annual Innovation Award of the Key Laboratory of Molecular Virology and Immunity, Chinese Academy of Sciences.



#### 張京副教授

上海交通大學農業與生物學院副教授、她主要研究<mark>宿</mark> 主與腸道微生物群的相互作用。

Professor Jing Zhang, Associate Professor of Shanghai Jiao Tong University. She studies Host and gut microbiota interaction.



#### 徐維娜教授

南京農業大學水生物學博士、南京農業大學副教授、 研究動物科學與技術。主要研究項目有國家重點研發 計劃-畜禽新品種及現代畜禽新品種牧場科技創新重 點項目。

Professor Weina Xu, Ph.D. in hydrobiology of Nanjing Agricultural University, Associate Professor of Nanjing Agricultural University. She studies animal science and technology. Her main research projects include the National Key Research and Development Program- New Breed of Livestock and Poultry and Modern Pasture Science and Technology Innovation Key Special Project.



#### 馬正馳博士

上海復旦大學生命科學院微生物工程博士、KB-120 技術研究計畫聯合發起人,上海市領軍人才、上海交

Co-initiator of KB-120 technology research project, Shanghai Leading Talent, post-doctoral co-instructor



#### 李豔博士

比利時聯合商業學院博士、KB-120技術研究計畫聯 合發起人、浙江大學醫學院碩士,比利時聯合商學院 博士、國家公共營養師。

Dr. Yan Li, Co-initiator of the KB-120 technology research project, Master of Medicine, Zhejiang University, PhD, United Business Institutes, Belgium.



#### 羅振博士

<u>上海</u>交通大學農業與生物學院助理研究員,主要研究 氧化壓力與營養調節機制。

Dr. Zhen Luo, Assistant Research Fellow of the School of Agriculture and Biology, Shanghai Jiao Tong University. He mainly studies the Mechanism of



#### 岑慧枝教授

香港中文大學藥學博士、上海市生物醫學技術研究院傑出研究 員、曾任哈佛大學醫學院講師及上海科技大學生命學院助理教 授,主要研究上皮細胞在男性生殖健康和疾病有關的功能。

Professor Winnie Waichi Shum, Ph.D. in Pharmacology of The Chinese University of Hong Kong, Distinguished Research Fellow of Shanghai Institute for Biomedical and Pharmaceutical Technologies, Former lecturer at Harvard Medical School and assistant professor of ShanghaiTech University. She mainly studies the functions of epithelial cells in male reproductive health and disease.

#### 主禮嘉賓 **DISTINGUISHED GUESTS**

李勇先先生丨中央人民政府駐澳門特別行政區聯絡辦公室 教育與青年工作部副部長

MR. LI YONGXIAN

丁少雄先生丨澳門特別行政區社會文化司司長辦公室司長代表、 教育及青年發展局代局長

MR. TENG SIO HONG

Representative of the Secretary for Social Affairs and Culture of Macao S.A.R., Acting Director of Education and Youth Development Bureau

劉藝良先生|全國人大代表、澳門歸僑總會永遠會長 MR. LAO NGAI LEONG

National People's Congress (NPC) deputy of Macau

施家倫先生|立法會議員 MR. SI KA LON

黃潔貞小姐|立法會議員 MS. WONG KIT CHENG

羅彩燕小姐|立法會議員 MS. LO CHOI IN

陳明金先生|全國政協委員、澳門城市大學校監及校董會主席 MR. CHAN MENG KAM

People's Political Consultative Conference; Chancellor and Council Chairman of City University of Macau

張作文先生丨政策研究和區域發展局局長 MR. CHEONG CHOK MAN

謝永強先生|科學技術發展基金行政委員會主席 MR. CHE WENG KEONG

郭昌宇醫生丨仁伯爵綜合醫院院長、衛生局副局長 DR. KUOK CHEONG U

Director of the Conde S. Januário Hospital

李世恩先生|藥物監督管理局副局長

李斌生主教|天主教澳門教區主教、聖若瑟大學校監 THE MOST REV'D STEPHEN LEE BUN SANG

麥侍文教授 | 校長

THE REV'D PROFESSOR STEPHEN MORGAN















官方網址 OFFICIAL WEBPAGE



